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Z Á P I S 
 

z 23. jednání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 

Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 

 

konaného dne 30.5. 2023 od 13:00 hodin 

v zasedací místnosti N2.903(Karla Čapka),  

Krajský úřad Královéhradeckého kraje, Hradec Králové, Pivovarské náměstí 1245 

   

 

Přítomni: Mgr. Jana Drejslová, Mgr. Libuše Friedlová (od 13:44 hod.), Mgr. Petr Hamáček, 

PhDr. Filip Jiroušek, Mgr. David Joska, Mgr. Pavel Káňa (od 13:24 hod.), 

Ing. Bc. Jaroslav Kostelníček (do 14:05 hod.), RNDr. PhDr. Ivo Králíček, Ph.D., 

Mgr. Robert Novák, doc. PhDr. Pavel Vacek (do 14:20 hod.), Ph.D., PhDr. Kamil Vávra, 

PhDr. Michal Vávra 

Omluveni: Mgr. Jana Berkovcová, Ing. Jiří Franc, Jan Kalenský  

Stálí hosté: Mgr. Martin Horák, Ing. Markéta Cermanová, Mgr. Ladislav Groh (omluven) 

Přizváni: Mgr. Martin Červíček (nepřítomen), Mgr. Arnošt Štěpánek, MBA, PaedDr. Markéta 

Stuchlíková, Ing. Václav Jarkovský, Mgr. Svatava Odlová (omluvena), Mgr. Martin 

Struna, Mgr. Martin Němeček, Mgr. Šárka Klimešová, Mgr. Daniel Horáček (omluven), 

Mgr. Iva Skalská, Ing. Bc. Miroslav Mejstřík, Dis., Mgr. Jan Dvořák  

Tajemnice: Mgr. Jiřina Klírová 

 

Program jednání: 

1. Zahájení, schválení programu jednání, jmenování ověřovatele zápisu, schválení hostů na  

 jednání  

2.  Poskytnutí dotace na individuální účel          
3. Dotační programy v oblasti Vzdělávání pro rok 2024 

4. Informace o úpravě rozpočtu odvětví školství - červen 2023 
5. Informace o přípravě rozpočtu odvětví školství pro rok 2024 
6. Změny v rejstříku škol a školských zařízení 
7. Různé, diskuze, závěr  

   
Předsedkyně výboru Mgr. Jana Drejslová zahájila 23. jednání Výboru pro výchovu, 
vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje (dále také jen „výbor“) 
ve 13:05 hod. a celé jej řídila. Přivítala přítomné členy a hosty. Konstatovala, že je přítomno 10 členů 
výboru a výbor je tedy usnášeníschopný.  
 

K bodu 1 
Zahájení, schválení programu jednání, jmenování ověřovatele zápisu - Mgr. Jana Drejslová 
Předsedkyně výboru seznámila členy s návrhem programu jednání. 
Ověřovatelem zápisu byl po jeho předchozím souhlasu navržen Mgr. Robert Novák.       
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K projednání bodu č. 2 navrhuje předsedkyně výboru schválit hosty – Mgr. Ivu Skalskou,  k bodu č. 3 
Ing. Bc. Miroslava Mejstříka, Dis. a Mgr. Jana Dvořáka.  

 
   Návrh usnesení- hlasování:  

Pro:    10 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 

 
USNESENÍ VVZ/23/17/2023 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje  

schvaluje 

I. 

program jednání: 
1. Zahájení, schválení programu jednání, jmenování ověřovatele zápisu a schválení 

účasti hostů na jednání 

2. Poskytnutí dotace na individuální účel          
3. Dotační programy v oblasti Vzdělávání pro rok 2024 

4. Informace o úpravě rozpočtu odvětví školství-červen 2023 
5. Informace o přípravě rozpočtu odvětví školství pro rok 2024 
6. Změny v rejstříku škol a školských zařízení 
7. Různé, diskuze, závěr  

II. Mgr. Roberta Nováka jako ověřovatele zápisu 

III. 
účast hostů na jednání – k projednání bodu č. 2 Mgr. Ivu Skalskou, k projednání bodu č. 3 

Ing. Bc. Miroslava Mejstříka, Dis. a Mgr. Jana Dvořáka 

 
Předsedkyně výboru požádala o změnu v pořadí projednávaných bodů, členové výboru souhlasili, bod 
č. 6 se předsune před bod č. 4. 
 
K bodu 2 
Poskytnutí dotace na individuální účel – Masarykova základní škola, Broumov, Komenského 312 - 
Mgr. Iva Skalská 
Mgr.  Skalská (odbor regionálního rozvoje, grantů a dotací KÚ KHK) připomněla, že se jedná o žádost 
Masarykovy základní školy, Broumov, Komenského 312, a to ve výši 500 tis. Kč na nákup 6 kusů 
interaktivních tabulí. Podrobné podklady k projednávanému bodu obdrželi členové výboru předem 
v elektronické podobě.   
 
Diskuze k bodu 2  
Názory členů výboru v následné diskuzi se různily. Mgr. Štěpánek informoval, že Rada KHK by byla 
ochotna projekt podpořit částečně (částkou cca 200 tis. Kč).  Zazněly názory, že Broumovsko je sice 
vyloučenou lokalitou, ale sociální situaci tohoto mikroregionu nevyřeší nákup interaktivních tabulí, 
stejně jako nezabrání odchodu lidí z této oblasti do jiných měst, jak se domníval jiný člen výboru. Dále 
zaznělo, že interaktivní tabule jsou již spíše zastaralou metodou výuky, že tato pomůcka kvalitu výuky 
nijak výrazně neposouvá a že v případě doporučení této dotace by se muselo postupovat u event. 
dalších žadatelů obdobně. 
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Mgr. Robert Novák podal protinávrh usnesení:  
 
Návrh usnesení – hlasování:  

Pro:    5 
Proti:    4 
Zdržel se:   1 
 
 

USNESENÍ – NEBYLO SCHVÁLENO: 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. doporučuje 

 Zastupitelstvu KHK schválit poskytnutí dotace na individuální účel pro žadatele Masarykova 
základní škola, Broumov, Komenského 312 ve výši 100 tis. Kč na nákup 1 kusu interaktivní 
tabule, s ohledem na to, že se jedná o lokalitu hodnou zvláštního zřetele  

 
Mgr. Drejslová předložila druhý protinávrh usnesení: 
 
Návrh usnesení – hlasování:  

Pro:    4 
Proti:    0 
Zdržel se:   6 

 
USNESENÍ – NEBYLO SCHVÁLENO: 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. doporučuje 

 
Zastupitelstvu KHK neschválit poskytnutí dotace na individuální účel pro žadatele Masarykova 
základní škola, Broumov, Komenského 312, okres Náchod  

 
Poté bylo hlasováno o původním návrhu: 
 
Návrh usnesení – hlasování:  

Pro:    1 
Proti:    9 
Zdržel se:   0 

 
USNESENÍ – NEBYLO SCHVÁLENO: 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. doporučuje 

 
Zastupitelstvu KHK schválit poskytnutí dotace na individuální účel pro žadatele Masarykova 
základní škola, Broumov, Komenského 312, okres Náchod  

 
K BODU 2 NEBYLO PŘIJATO ŽÁDNÉ Z NAVRŽENÝCH USNESENÍ. 
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K bodu 3   
Dotační programy v oblasti Vzdělávání pro rok 2024 - Ing. Bc. Miroslav Mejstřík, Dis., Mgr. Jan 

Dvořák 

Ing. Mejstřík okomentoval podrobné materiály, které byly zaslány členům výboru s předstihem. 
Dotační programy vznikaly ve spolupráci s odborem školství. Mgr. Drejslová jako členka hodnotící 
komise doplnila, že velká část žadatelů byla uspokojena. Mgr. Dvořák informoval o důvodech změny 
střední priority 24SM01 a zmínil zpětnou vazbu žadatelů na zveřejňování obsahových náplní 
bodového hodnocení.  
V průběhu projednávání bodu se počet přítomných členů zvýšil na 11.  
 
Diskuze k bodu 3 
Přítomní neměli k materiálu dotazy či připomínky.  

 
Návrh usnesení - hlasování:  

Pro:    11 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 

 
 
USNESENÍ VVZ/23/18/2023 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. 
  

projednal 

návrh dotačních programů a obsahových náplní bodů hodnotících kritérií v oblasti Vzdělávání pro 
rok 2024 

II. 

doporučuje 

Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit dotační programy v oblasti Vzdělávání 24SMV01, 
24SMV02, 24SMV06 a 24SMV07 a zveřejnit obsahové náplně bodů hodnotících kritérií pro rok 2024 

 
K bodu 6 
Změny v rejstříku škol a školských zařízení – Mgr. Arnošt Štěpánek, MBA 
  
Mgr. Štěpánek na úvod zmínil, že se různí výklad ministerstva a kraje, který se týká termínu podání 
přihlášky v 1. kole přijímacího řízení. 
Vyjádřil se rovněž k tématu nedostatečných kapacit ve středních školách a konstatoval, že v KHK není 
situace nikterak kritická, podobá se roku předchozímu. 
P. náměstek hejtmana dále informoval přítomné o připravované změně v oblasti rejstříku škol 
a školských zařízení. Kraj má v úmyslu založit ve 3 gymnáziích po 1 třídě gymnázia se sportovní 
přípravou. Tento plán však naráží na odpor MŠMT, a to z důvodu, že dlouhodobý záměr vzdělávání 
platný až do r. 2024 s podobným krokem nepočítá. Mgr. Štěpánek ujistil přítomné, že bude dále 
hledat cestu pro realizaci této myšlenky.  
Další informace se týkala odvolání ředitele Dětského domova Nechanice. 
Poté Mgr. Štěpánek zmínil situaci ohledně dětských ozdravoven, které ministerstvo vyhláškou ruší a 
pobyty již nebudou hrazeny pojišťovnou. Kraj nesouhlasí s tímto krokem a odvolá se.  
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Diskuze k bodu 6 
Mgr. Struna – konkrétní žádosti o změny v rejstříku škol a školských zařízení prozatím nebudou 
členům výboru představovány, neboť se teprve povede diskuze a budou probíhat jednání. 
Diskutuje se situace ohledně paralelní existence oboru Diplomovaná všeobecná sestra na VOŠ 
zdravotnické a bakalářského oboru stejného zaměření na VŠ, očekává se vyjádření MŠMT.  
Mgr. Novák – proč se stále drží počty žáků na 30 a nevyužívá se více výjimek z počtu žáků ve třídě? 
Mgr. Struna sdělil, že školy mohou naplňovat v letošním školním roce třídy na 33 žáků a následně jim 
budou výjimky povoleny. Mgr. Novák navrhl, aby pro příští rok, kdy mají být počty žáků ještě vyšší, 
zřizovatel povolil vyšší počet žáků již na podzim před zahájením celého přijímacího procesu.  
 
V průběhu projednávání bodu se počet přítomných členů zvýšil na 12. 
 
Návrh usnesení - hlasování:  

Pro:    12 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 

 
USNESENÍ VVZ/23/19/2023 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. bere na vědomí 

 
informaci o plánovaných změnách v rejstříku škol a školských zařízení  

 
 
K bodu 4   
Informace o úpravě rozpočtu odvětví školství - červen 2023 – Ing. Jarkovský 
Ing. Jarkovský informoval, že odbor školství vyhodnotil a částečně finančně pokrývá požadavky 
školských subjektů na: 

- obnovu a dovybavení krajských škol a školských zařízení výpočetní technikou 
- obnovu vybavení škol a ubytovacích kapacit inventářem 
- zvýšené náklady spojené s nákupem materiálu pro výuku praxe, odborný výcvik 
- úpravy osvětlení v objektech školství 

Související úpravy rozpočtu provozních a investičních prostředků školství pro příspěvkové organizace 
jsou součástí 2. změny rozpočtu kraje pro rok 2023. Dílčí podrobnosti jsou součástí materiálu OŠ 
zaslaného k tomuto bodu. 
V průběhu projednávání bodu se počet přítomných členů snížil na 11. 
 
Návrh usnesení - hlasování:  

Pro:    11 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 

 

USNESENÍ VVZ/23/20/2023 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. bere na vědomí 

 informaci o navržených rozpisech příspěvků na provoz a investice krajským organizacím 
školství k řešení jejich požadavků v r. 2023  
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K bodu 5 

Informace o přípravě rozpočtu odvětví školství pro rok 2024 – Ing. Jarkovský 
Ing. Jarkovský seznámil s rámcovým nastavením finančních objemů 1. návrhu rozpočtu pro rok 2024 
ze strany ekonom. odboru (u příspěvků na provoz nárůst o 5 %, u ostatních rozpočtovaných titulů 
beze změny). Dále pak s jednotlivými požadavky, které odvětví školství uplatňuje k již přiděleným 
objemům navíc k dořešení odpisů, nákladů na energie, obnovy vybavení školských subjektů a dalších 
specifických výdajů. Podrobnosti k požadavkům a návrhu úprav rozpočtu jsou obsaženy v dokumentu 
„Návrh rozpočtu odvětví školství a volnočasových aktivit pro r. 2024“, který byl členům výboru zaslán 
po jeho zpracování. 
V průběhu projednávání bodu se počet přítomných členů snížil na 10. 
 
Návrh usnesení – hlasování:  

Pro:   10 
Proti:     0 
Zdržel se:   0 

 
 
USNESENÍ VVZ/23/21/2023 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. 
  

projednal 

informaci o podobě návrhu rozpočtu a nekrytých požadavcích na r. 2024 pro odvětví školství 

II. 

doporučuje 

Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje zohlednit potřeby odvětví a navýšit objemy rozpočtu pro 
rok 2024 dle požadavků odvětví školství 

 
K bodu 7 
Různé, diskuze, závěr – Mgr. Jana Drejslová 
Členové ani hosté neměli ž dotazy ani příspěvky o diskuze.  
 
Předsedkyně výboru připomenula příští jednání výboru: 
 

24. jednání 
5. 9. 2023 od 13:00 hodin  

N2.903 - zasedací místnost Karla Čapka 

Jednání výboru bylo ukončeno ve 14:35 hodin. 

 
 
………………………………………      ……………………………………….. 
    Mgr. Jana Drejslová                  Mgr. Robert Novák 
   předsedkyně výboru                 ověřovatel zápisu 
 
 
 
V Hradci Králové 12. 6. 2023 
zapsala: Mgr. Jiřina Klírová 


